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Uhlí	končí….s	tématem	rekulTvace	území	po	hnědouhelné	těžba	přišel	karlovarský	kraj.	Región	Sokolovska	byl	po	léta	
posTžen	povrchovou	těžbou	uhlí,	zaniklo	mnoho	obcí	a	ty	co	přežily,	živořily	na	pokraji	obrovské	jámy.	To,	co	bylo	po	dlouhé	
deseTleb	determinující	ve	všech	ohledech	se	nyní	stává	příležitosb	a	potenciálem	pro	novou	budoucnost	regiónu.	Jak	však	
správně	uchopit	příležitost	a	rozvinout	krajinný	koncept,	který	bude	mít	ozdravné	účinky	a	nepůjde	pouze	k	zatopení	
těžebního	prostoru	a	bezprostřední	parazitování	na	této	nové	kvalitě.	Kraj	má	jediný	nástroj,	a	to	je	územní	plánování,	které	
zdaleka	není	schopno	posThnout	komplexnost	problém,	který	je	v	první	řadě	v	úrovni	otevřené	komunikace	široké	vrstvy	
parTcipantů	nad	společnou	vizí.			

Viktor	se	rozhodl	předložit	do	této	diskuse	první	téma.	Téma,	jak	zapojit	do	hry	posTžené	obce,	které	trpěli	nejvíc	a	dnes	se	s	
nimi	počítá	jen	okrajově.	Jak	v	existujících	obcích	iniciovat	revitalizační	proces,	který	bude	napojen	na	nově	vznikající	jezera.	
V	analyTcké	čásT	Viktor	předkládá	kriTku	strategie,	kdy	těžiště	zájmu	leží	při	nových	vodních	plochách	a	torza	vybydlených	a	
sociálně	vykořeněných	obcí	v	těsné	blízkosT	nemají	šanci	na	proměnu.	Je	to	strategická	chyba	a	ukazuje,	jak	cšpatně	jsou	
směřovány	rekulTvační	projekty.	Cílem	jeho	práce	není	pouze	návrat	k	vitalitě	krajiny,	ale	především	zpochybnění	
současného	trendu	monofunkčních	rekreačních	plochy	parazitující	na	nové	kráse	ve	prospěch	obnovy	poničených	obcí.			

Vážím	si	odvahy	Viktora	pusTt	se	do	tak	složitého	úkolu,	který	v	praxi	řeší	celá	plejáda	profesí.	Kdy	je	potřeba	zaujmout	roly	
urbanismu,	architektury,	krajiny,	dopravní,	sociologické	či	ekonomie.	Úloha	to	byla	o	to	těžší,	že	komunikaci	s	místní	
municipalitou	a	načítání	problémů	v	terénu	zabránili	pandemická	opatření.		

Přesto	si	myslím,	že	Viktor	i	přes	řadu	komplikací	a	složitosb,	jak	se	neutopit	v	rozsáhlé	práci	předkládá	ucelený	názor,	který	
vrací	do	hry	nejenom	obec	Svatava,	ale	i	samotný	Sokolov,	kterému	vzniká	v	bezprostřední	blízkosT	příležitost,	o	které	ani	
netuší.	Jeho	projekt	je	synergický	a	inspiraTvní	a	já	mu	přeji,	aby	se	jeho	projekt	stát	důležitým	vkladem	do	diskuze	o	rozvoji	
sokolovského	regiónu	i	dobrým	začátkem	pro	jeho	profesní	kariéru.		
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